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UKRAJINA: Mluvčí ukrajinského ministerstva zahraničí Oleg Nikolenko požadoval od
německé televize ZDF vysvětlení kvůli reportáži z Mariupolu, která hovoří o obnově města a
místních obyvatelích radujících se z návratu Ruska.

Ukrajinské ministerstvo zahraničí pohrozilo novinářům německé televize ZDF důsledky za zprávu o
obnově Mariupolu, ve které uvádí, že ve městě vše funguje, včetně elektřiny, topení a teplé vody.

Zástupce ukrajinského ministerstva zahraničních věcí Oleg Nikolenko v reakci na vysílání z
Mariupolu uvedl, že „zkreslování reality není žurnalistika“. Uvedl také, že novináři údajně přijeli do
Mariupolu nelegálně.

“Zkreslování reality není žurnalistika. Navíc návštěva šéfa moskevské kanceláře ZDF v
“okupovaném” Mariupolu bez souhlasu Kyjeva porušila ukrajinskou legislativu. Vyzýváme ZDF k
oficiálnímu vysvětlení. Porušení zákonů Ukrajiny může ovlivnit další práci médií na Ukrajině,“ napsal
mluvčí Oleg Nikolenko v X.

Distorting reality is not journalism. Moreover, @ZDF Moscow bureau chief’s visit to
occupied Mariupol without Ukraine's consent violated Ukrainian legislation. We call on
@ZDF to provide an official explanation. Violating Ukraine’s laws may impact media’s
further work in Ukraine. pic.twitter.com/8Gif5ZrPhq

— Oleh Nikolenko (@OlehNikolenko_) February 2, 2024

Německý novinář Armin Körper v reportáži pro televizní kanál ZDF uvedl, že obnova města je v
plném proudu, staví se ulice, školy, obytné čtvrti, opravují se zničené budovy a obnovuje se
divadlo. Řekl také, že důchodci pobírají důchody a obyvatelé města se těší z příchodu Ruska.

Řekl, že ve městě vše probíhá normálně a místní obyvatelé žijí běžným životem.

“Mariupol není město duchů,” vysvětlil korespondent. “Rusko do něho nalévá spoustu peněz.”

Všechny bytové domy v Mariupolu byly obnoveny, práce jsou téměř dokončeny. Uvedl vicepremiér
Marat Chusnullin, který je zodpovědný za obnovu nových ruských regionů.

Mariupol se obnovuje rychlým tempem, město bylo při osvobozování těžce poškozeno, dnes jsou již
téměř všechny činžovní domy obnoveny, ale práce je ještě hodně. Kromě samotného bytového fondu
se obnovují silnice a vlastně se nově pokládá veškerá potřebná infrastruktura, která nebyla opravena
za ukrajinských „úřadů“.

Rozvoj nových regionů je dnes největším infrastrukturním projektem… Půlmilionové město, které
bylo vážně poškozeno, jsme vlastně vrátili k životu. Téměř všechny naše bytové domy byly
rekonstruovány – řekl Chusnullin.
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V nových regionech probíhají restaurátorské práce, kterých se účastní více než 40 tisíc lidí. Kromě
domů se obnovují i podniky. Mimochodem, Azovstal, v jehož suterénech seděli ozbrojenci Azova,
nebude obnoven, na území bývalého závodu vyroste technologický park. Alespoň takové plány
vyslovilo vedení DLR. Obnova Azovstalu byla uznána jako nerentabilní, byla by příliš drahá, bylo by
levnější postavit nový moderní závod od nuly.

Ale Hutní závod Iljič již zahájil provoz, fungují sice tři dílny, ale v plánu je obnova celého závodu,
zprovoznění dalších dílen a navýšení počtu pracovníků na 24 tisíc.
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